
 
Bijdrage GroenLinks, 28 mei 2019, windpark Goyerbrug 
 
Voorzitter, aanwezigen op de tribune en mensen die vanuit huis meekijken, 
 
Het klimaat verandert. De gevolgen van de klimaatverandering zijn wereldwijd voelbaar. Ook 
hier in Houten.  
 
Klimaatbeleid is onderwerp van veel discussie. De CO2-uitstoot en het klimaat zijn 
wereldproblemen. GroenLinks maakt zich zorgen over de effecten voor de wereld om ons 
heen en de problemen waar we onze kinderen mee opzadelen. Barack Obama zei terecht 
dat we de eerste generatie zijn die het echt merken, en de laatste die het op kunnen lossen.  
En één ding is zeker: als niemand iets doet, dan gaat het zeker mis. Het grote belang 
maakten de klimaatspijbelaars en jongeren in Houten afgelopen weken en maanden nog 
eens duidelijk: Als velen van jullie er niet meer zijn, zijn de meesten van ons er nog wel! 
Jongeren wereldwijd eisen terecht actie.  
 
In de klimaat discussie horen we vaak: wat haalt dat nou uit, Houten gaat het klimaat niet 
redden! Wat betekenen die paar molens tegenover wat er gebeurt in het Amazonewoud, in 
de Verenigde Staten, Rusland en China?   
 
Dat klopt allemaal! De CO2-uitstoot en het klimaat zijn wereldproblemen. 
Maar de opgave is groot. In 2017 hebben we dat kunnen lezen in het TNO-rapport voor de 
Kromme Rijnstreek. Ook in regio Utrecht, de U16, is een analyse gemaakt van toekomstig 
energieverbruik. Ook dat is onlangs besproken met de raad. Duidelijk is dat we aan de 
vooravond staan van een grote transitie waarin de gemeentes samen een Regionale Energie 
Strategie moeten maken. Ons landschap zal hierdoor veranderen.  
 
Met windpark Goyerbrug draagt de provincie Utrecht en Houten in het bijzonder bij aan het 
tegengaan van de klimaatverandering. Daarom is GroenLinks voor dit windpark. Houten 
neemt hiermee verantwoordelijkheid voor de toekomst. 
 
En toch staan wij voor een lastige keuze. Want voor inwoners van Houten die dichtbij het 
windpark wonen, maken de nieuwe turbines een inbreuk op hun woonomgeving en 
daarmee hun woongenot. Zij vragen zich af moeten er wel windmolens komen, kan het niet 
op een andere plek, kunnen het er niet minder worden?  
 
Voorzitter, daar gaat het vanavond niet meer over. De locatie is door de gemeenteraad 
aangewezen als zoekgebied. Daarvoor vraagt de initiatiefnemer een omgevingsvergunning 
aan. Aan ons wordt nu gevraagd deze te toetsen.  
 
Voor het beoordelen van de vergunningsaanvraag hebben we in dit zeer dichtbevolkte land 
zeer precieze wetten en regels.  
De vergunningaanvraag moet voldoen aan alle toetsingscriteria ten aanzien van 
slagschaduw, geluid, mitigerende maatregelen voor vogels en vleermuizen. Daarom vinden 
wij het verstandig dat het college heeft gekozen voor toetsing door externe experts. Uit die 



toetsing komen geen signalen dat we de verklaring van geen bedenkingen niet kunnen 
afgeven.  
 
Voorzitter, ondanks dat blijft een lastige keuze, want onze keuze is van invloed op de 
woonomgeving van een aantal van onze inwoners. Omwonenden die te maken krijgen met 
extra geluid en slagschaduw. De raad is gekozen om die lastige keuze te maken en om alle 
belangen te wegen. Ook nu moeten we dat doen.  
 
In het college-akkoord is een extra aantekening opgenomen: het college hecht aan draagvlak 
bij de direct omwonenden en verwacht van de initiatiefnemer dat hij draagvlak organiseert. 
 
Niet alleen de direct omwonenden ontvangen in dit plan een schadeloosstelling. Zonder dat 
de wetgever het aan hem oplegt wordt ook een compensatieregeling voorgesteld aan 
inwoners die verder van het windpark afwonen. Daarnaast kunnen inwoners participeren in 
het windpark en is er een storting in een windfonds. Het geld dat hiermee gemoeid is is ruim 
meer dan wat gebruikelijk is bij dit type projecten. 
 
Als wij alle participatie inspanningen optellen zeggen wij: De overlast blijft, tegelijkertijd 
zorgt de initiatiefnemer voor een flinke compensatie en neemt hij zo draagvlak serieus.  
 
Al met al ziet GroenLinks de noodzaak voor dit park, en de zorgen van de omwonenden. 
Daarom zijn wij blij met de financiële compensatie en het idee van een windfonds. Wij zullen 
daarom voor dit voorstel stemmen. 
 
Met dank voor de aandacht.  
 
Tijm Corporaal  
 
 
 


